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♥ ♥ ♥   De voorzitter aan slag 

 

Beste bridgers, 
 

De vereniging draait weer op volle toeren. Bij elke competitie in de 
Schuttersheuvel spelen rond de dertig paren en die kunnen we net in de 
zaal kwijt. Bij de maandagavond 6 tafels- competitie hebben we zelfs het 
podium nodig. Ook in IJlst wordt er weer gebridged en wel door 10 paren. 
Het bestuur is heel blij dat iedereen die dat wil, weer kan spelen. Ondanks 
dat de RIVM-voorschriften telkens veranderen, blijven we voorlopig spelen 

zoals we dit seizoen zijn begonnen. Wij zijn van mening dat zoveel mogelijk een veilige afstand 
bewaren nog steeds een belangrijke bijdrage levert aan een veilige spelomgeving. En natuurlijk bij 
twijfel: niet komen, maar afmelden. 
Nu ik ook zelf achter de schermen actief ben, zie ik hoeveel werk er door vrijwilligers wordt verricht 
om de competitie zo vlekkeloos mogelijk te laten verlopen. Heel, heel veel hulde aan hen! Natuurlijk 
gaat er wel eens iets mis. Vaak blijkt dat communicatie het sleutelwoord is. Mijn devies is dan ook: 
wie een bericht heeft voor een van onze bestuursleden of functionarissen: zorg ervoor dat je een 
bevestiging krijgt dat je bericht is overgekomen. Alleen inspreken op een voicemail is dus niet 
voldoende. 
Ook valt me op hoe belangrijk het is om bereikbaar te zijn. Bijvoorbeeld als je op het punt staat om 
naar de bridgeavond te gaan en er gebeurt iets onverwachts of je krijgt pech onderweg. Als je tot 
vlak voor de aanvang van de bridgeavond bereikbaar bent, kan dit snel doorgegeven en zo mogelijk 
opgelost worden. Desnoods bel je de speellocatie: 0515-419613. 
Mocht je het bestuur willen benaderen om welke reden dan ook: doen! In de zaal, bij de kisten met 
spelmaterialen, zal straks een mooie doos komen te staan, waarin jullie je suggesties , ideeën, 
vragen, etcetera kwijtkunnen. Via de mail mag natuurlijk ook: bcsneek.ijlst@gmail.com. 
Veel leesplezier, er staan weer een paar leuke artikelen in, en vooral ook veel bridgeplezier in het 
vervolg van de competitie. 
 
Jan Dooper, voorzitter 
 

♠ ♥ ♦ ♣ van en voor het bestuur 

 

Speelmateriaal:  
het zou kunnen dat er leden zijn die bridgemateriaal dat van de club is in bewaring hebben, 
bijvoorbeeld biddingboxen, mapjes met kaarten, speelkoffers e.d. Om een compleet beeld te 
krijgen van wat er zoal aan materiaal is, zouden wij graag en een bericht van deze 
schatbewaarders ontvangen! bcsneek.ijlst@gmail.com.  
 

mailto:bcsneek.ijlst@gmail.com


Website 
Het blijkt dat niet iedereen de NBB-website van onze bridgeclub even gebruiksvriendelijk vindt. 
Daarom hebben we de site aangepast, zodat je al vanaf de startpagina (homepage) direct toegang 

hebt tot de belangrijkste informatie zoals uitslagen en de berichtenpagina’s. De 
belangrijkste berichten staan zelfs op de startpagina. Je komt er door eerst BC 
Sneek/IJlst in te typen en vervolgens te klikken op BC Sneek/IJlst : homepage. 
 
Cursus basisvaardigheden: speeltechniek en bieden 
Het bestuur is benaderd of er ook een cursus kan worden gegeven waarin de 
basisvaardigheden bij het bieden, uitspelen en tegenspelen worden aangescherpt. We 
zijn op zoek naar de oplossing voor deze vraag. 

 
Cursus bridgen voor kinderen 
Dit najaar, eind november, gaat voor het eerst een cursus bridgeles voor kinderen van start. Deze 
wordt gegeven door Dieuwke Deen en Carla Verburgh op de dinsdagmiddag vanaf 16.30 uur bij Carla 
thuis. Op dit momenten hebben zich 8 kinderen aangemeld. Kennen jullie kinderen die dit ook leuk 
vinden, meld dit dan bij Dieuwke Deen. Bij voldoende belangstelling zou volgend jaar een nieuwe 
cursus van start kunnen gaan. 
 
Verrassing 

 
Onlangs werd onze club aangenaam verrast  met een donatie 
van 400 euro, afkomstig van de organisatie van de zomeravond 
bridgedrives bij Onder de Linden. Wij gaan er een passend 
bestemming voor zoeken. In eerste instantie denken we aan een 
diepte-investering in de vereniging. 
Heel hartelijk bedankt!  
 
 

 

 

♣ ♣ ♣ tellen ! 
(west/ow) 

♠ V 5 
♥  V 9 7 6 
♦ A 10 

♣ 9 5 4 3 2 

 
♠ A 7  
♥ A B 10 8 5 4  

♦ H B 3 

♣ 10 8 
 

West opent met 1 schoppen, noord past, oost verhoogt het bod tot 2 schoppen. Zuid is niet 
bang en biedt 3 harten, dat partner noord, ook niet bang, verhoogt tot 4 harten. Dat is het 
eindbod. West start met schoppen 6, noord de vrouw en west de heer. Hoe moet je dit spel 
afspelen? 
 

 

 



 

 ♠ ♠ ♠  Interview 

Elma en Jaap Wesselius: liefde aan en voor de bridgetafel 
 
Jaap en Elma wonen in een 
prachtige etage in de eerste 
woontoren aan de 
Pampuskade. Vanuit hun 
ramen kijken ze aan twee 
kanten op het water uit en 
ook op hun vorige huis aan 
de 1e Oosterkade. 
Oda, hun beagle komt me 
voorzichtig vrolijk welkom 
heten. 
 
Jaap (69) en Elma (61) zijn 
beiden geboren en getogen 
in Sneek. Jaap in een gezin 
met 7 kinderen. ‘We waren 
een echte spelletjesfamilie, 
vooral kaarten. Maar 

bridgen hebben we nooit gedaan. Toch bridgen twee zussen ook bij onze club: Wiepie en Trieneke!’  
 
Jaap heeft altijd als ict’er gewerkt. Vanaf de jaren ’70 heeft hij alle ontwikkelingen meegemaakt. 
‘In het begin werkten we nog met ponskaarten, tapes en verwisselbare schijven. We werkten in 3-
ploegendiensten. Ik heb eerst als operator en later als programmeur gewerkt bij Friesland Campina 
Condens in Leeuwarden. Dat was toentertijd heel vooruitstrevend.’ 
Op dit moment beheert Jaap, geheel in de lijn van zijn oude baan, onze website. 
‘Ik heb het overgenomen van Klaas Looper. Het viel samen: de NBB startte met een totaal 
vernieuwde site met vaste formules en mijn start als websitebeheerder. Voor clubs was het nu veel 
gemakkelijker de eigen site aan te sluiten op die van de NBB. Daar hebben we toen ook voor 
gekozen. De uitslagen en de spelverdelingen zijn nu makkelijk en snel beschikbaar, dat vind ik leuk.’ 
Soms gaat het mis, maar, zegt Jaap, meestal zit dat in de communicatie tussen onze computer en de 
website.  
Grappig is dat hij (en Elma ook niet) nooit te vinden is achter de computer om online te bridgen! 
 
Elma heeft 5 oudere broers, ook heel bekend bij onze club: Jan (die helaas niet meer leeft), Sim en 
Simon Speelman. ( Dat is het leuke van deze interviews: het legt de familiebanden in onze bridgeclub 
bloot, AMK). De jongens zijn met de bloemenzaak begonnen. De pas vernieuwde bloemenshop bij 
het station is van hen. ‘Wat is die mooi geworden, nietwaar?’ zegt Elma trots. 
‘Sim en Jan zaten altijd vol verhalen over hun bridgeavonturen. Hun enthousiasme werkte 
aanstekelijk. Ik wist toen: dat wil ik ook leren!’ 
Elma werkt nog steeds bij het Antonius in Sneek, eerst als medisch secretaresse en tegenwoordig 
houdt ze de data bij voor de statistiek van het ziekenhuis. Tijdens de corona kon ze gewoon thuis 
doorwerken, dus zelf heeft ze weinig hinder van de pandemie ondervonden. ‘Het is best 
verantwoordelijk werk,’ zegt Elma.  



Jaap is in 1978 gewoon voor de leeuwen 
gegooid. Hij had twee keer geoefend en is 
meteen gaan wedstrijdbridgen bij de 
bridgeclub Leeuwarden. ‘Ik weet nog goed dat 
ik geleerd had dat je naar de azen moest 
vragen. Maar ik stopte bij 4 klaver, meer wist 
ik toen nog niet.’ 
Elma heeft het van Sim en Jan geleerd. Sim 
had een groepje van vier en Jan ook. Onder 
andere Frans Knoop deed toen ook mee. ‘Ik 
kan me de eerste avond, rond 1980 bij Van 
der Wal op het Kleinzand, nog herinneren. Ik 
was toen blij dat ik de kaarten op tafel kon 
leggen.’ 
 
Op dit moment zijn Jaap en Elma samen met 
de vrijwilligers de wedstrijdleiders op de 
maandagavond 6 tafels. Dat betekent dat ze 
de wedstrijdbriefjes maken en de 
schudmachine bedienen. Het liefst bereiden 
ze alles van tevoren thuis voor. Dit kan alleen 
als de afwezigen en de wissels ook minimaal 
een dag van tevoren bij hen bekend zijn.  
‘We vinden het prettig dat we op tijd kunnen 

beginnen, maar dan moeten we niet op het laatst nog wisselingen invoeren. Soms zelfs nieuwe 
loopbriefjes maken. Dat laatste geldt alleen als mensen de meesterpunten op hun naam willen 
hebben. Maar we herhalen het graag: als je met een andere partner speelt of een invalpaar geregeld 
heb: geef het op tijd door!!!’ 
De meesterpunten: dat is wel veranderd. Jaap: ‘Vroeger gaven we de meesterpunten pas aan het 
einde van de ronde van 7 weken door op basis van de eindstand. Ik was de AMP: de administrateur 
meesterpunten. Nu weet je al na iedere avond wat je nieuwste score is.’ 
 
Elma is in de tijd dat Monique Karst en Lenie Jorritsma ook in het bestuur zaten een flink aantal jaren 
secretaris van de club geweest (2003 – 2012). Dat was aan het begin van de professionalisering van 
de NBB. ‘Ik moest toen alle clubgegevens doorgeven. Dat betekende dat ik van alle leden de adressen 
en geboortedata moest achterhalen. Dat is nog een hele klus geweest!’ 
Wat vinden ze zo leuk aan bridgen dat ze het al meer dan 40 jaar doen?  
‘We vinden het spelletje gewoon leuk! Het is iedere keer weer anders. Het blijft de uitdaging om er 
iedere keer weer het beste van te maken. En natuurlijk doen we ook mee voor de gezelligheid, de 
contacten met anderen.’  
 
Ze hebben elkaar in februari 1992 leren kennen. En waar? Aan de bridgetafel van onze club! Ze 
speelden allebei in de wat lagere lijnen. ‘We hadden toen nog een G-lijn’, herinnert Elma zich. ‘Ik 
wilde graag meedoen met de Kypmantsjedrive in IJlst en zocht een partner. Ik had Jaap op het oog en 
vroeg aan mijn vriendin Jackie: zal ik hem bellen? Mijn vriendin had toen verkering met Jelmer Bijl, 
die met Luuk Naarding ook meedeed.  Natuurlijk zei ze dat ik dat moest doen. En zo is het begonnen. 
Het klikte vanaf het eerste begin.’ Jaap knikt instemmend, met een brede glimlach. 
Sinds tien jaar spelen ze samen en nog steeds met veel plezier. Wat is hun geheim? 
‘We hebben zo’n beetje dezelfde speelstijl en hetzelfde niveau. We strijden niet aan tafel, als we 
thuis zijn trouwens ook niet. Natuurlijk zeggen we wel eens wat, maar we blijven er niet in hangen. 
Misschien zouden we dat wel wat meer moeten doen om wat hoger te komen.’ Maar ze hebben dit 
nog niet gezegd of ze roepen al dat ze dat eigenlijk niet willen. De B-lijn is hun favoriet, de leukste lijn 



volgens hen. ‘Een enkel spel bespreken we wel eens of kijken we na op de computer, gewoon, om er 
wat van te leren.’ Elma is wat sterker en stabieler in het bieden en het systeem en Jaap is wat 
creatiever in het afspelen.  
Een keer hebben ze een variatie gespeeld: klaverjassen op de bridgemanier. Je stopt na het spelen de 
kaarten terug in de mapjes en dan draai je, net als met bridgen. Op die manier krijgen alle 
klaverjassers dezelfde spellen en spelen geluk en goede kaarten een minder grote rol. 
 
Het was wat onrustig direct na de coronatijd. Het was weer even wennen, competitie leiden, 
woekeren met de ruimte voor alle tafels, alles opstarten. Zelf hebben ze al die anderhalf jaar 
helemaal niet gebridged. Gelukkig konden ze spelend met elkaar de draad weer snel oppakken! 
‘Maar we lezen wel iedere maandagavond even het systeem weer door,’ bekent Elma.  
 
Tijdens het gesprek ligt huisgenoot Oda, de zesjarige 
beagle, lekker op de bank. ‘ Ik heb de naam Oda ergens 
opgepikt en leuk gevonden. Vandaar dat we haar zo 
genoemd hebben. Ik wilde altijd al een hond,’ vertelt 
Elma. ‘Als een van ons niet meer zou werken, dan was er 
tijd voor. Jaaps zusje ging naar een nest kijken en we 
waren verkocht. Oh, oh, we gaan mee, zeiden we. Oda is 
lief en lekker eigenwijs. Jaaps zus Trieneke heeft het 
broertje uit hetzelfde nest. We passen zo nodig op 
elkaars hond.’ 
 
Jaap had van het interview met Niek Kerver onthouden 
dat wij Kervers veel van bergwandelen houden. Laat nou 
Nederlands bekendste vrouwelijke alpinist Katja Staartjes 
zijn schoonzusje zijn. Met een boek van haar 
belevenissen in het Himalayagebergte in Nepal onder de 
armzwaai vertrek ik tevreden.  
 
Angeline 
 

♠ ♥ ♦ ♣ feestdrive!! 

 
 
Op vrijdagavond 21 januari organiseert het 
bestuur voor de leden van onze club in de 
Schuttersheuvel een feestelijke brdigedrive, 
voorafgegaan door een even feestelijke 
gezamenlijke maaltijd.  Deelname is gratis. 
 
Het programma is als volgt: 
 

17.30 – 18.00 uur inloop 
18.00 – 19.30 uur maaltijd 
Vanaf 19.30 uur feestdrive. 
 
Je kunt je opgeven door een mail te sturen naar: bcsneek.ijlst@gmail.com. In de mail moet je 
aangeven of je aan het complete programma meedoet of alleen aan de drive. Daarnaast of je 
dieetwensen hebt en met wie je speelt (als je met een partner wilt spelen). 
Opgave graag voor 1 november in verband met de voorbereidingen voor de catering. 
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♦ ♦ ♦ ♦ De oplossing 

   
♠ V 5  
♥  V 9 7 6 
♦ A 10 
♣ 9 5 4 3 2 

 

♠ B 9 8 6 2   ♠ H 10 4 3 

♥ H 3     ♥ 2 

♦ V 8 5     ♦ 9 7 6 4 2 

♣  A V B    ♣  H 7 6 

 
♠ A 7  
♥  A B 10 8 5 4 

♦ H B 3 

♣ 10 8  
 
Moet je de eerste slag nemen? Ja.  
Je hebt inmiddels je verliezers geteld: 2 klaverslagen, harten heer en een schoppen. Er zijn twee 
kansen om een verliezer weg te werken: harten heer als die ‘kaal’ zit of de schoppenverliezer.  
Je telt de punten van jou en partner noord: 21. Je mist dus 19 punten. West heeft geopend en heeft 
dus 12 of 13 punten, voor oost blijven er 6 of 7 punten over. Oost heeft er daarvan al drie laten zien: 
schoppen heer. Omdat west niet uitgekomen is met klaver aas of klaver heer, mag je aannemen dat 
een van die twee honneurs bij oost zit. Dat betekent dat west harten heer heeft én ruiten vrouw. 
Wat doe je? Ga je voor de kale heer bij west? Nee. 
Je neemt de uitkomst met schoppen aas. Daarna neem je de zekere snit over de ruiten vrouw door 
een kleine ruiten naar de tien te spelen. Je slaat ruiten aas en steekt over met een kleine harten naar 
de aas van zuid. Helaas valt harten heer niet, maar op de ruiten heer kun je de verliezende schoppen 
uit noord kwijt. Contract gemaakt! 
 
Angline 
Bron: Bridgekalender 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


